
Oświadczenie złożone 

przez senator Alicję Chybicką 

na 63. posiedzeniu Senatu 

w dniu 23 października 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza oraz do prezesa Narodowego Fun-

duszu Zdrowia Tadeusza Jędrzejczyka 

Szanowny Panie Ministrze! Szanowny Panie Prezesie! 

Do mojego biura w dalszym ciągu wpływają pisma dotyczące pilnej potrzeby zakwalifikowania świad-

czenia „leczenie ostrej lub przewlekłej choroby przeszczep przeciwko gospodarzowi (GvHD) opornej na 

kortykosteroidy z wykorzystaniem fotoferezy pozaustrojowej (ECP)” jako świadczenia gwarantowanego w 

zakresie leczenia szpitalnego. 

Zabiegi fotoferezy to jedyna szansa dla pacjentów, którzy nie odpowiadają na tradycyjną terapię farmako-

logiczną. W chwili obecnej, pomimo pozytywnej rekomendacji prezesa AOTM (nr 71/2013 z dnia 

24 czerwca 2013 r.), świadczenie to nadal nie znajduje się w koszyku świadczeń gwarantowanych, a co za 

tym idzie, nie ma możliwości uzyskania finansowania z NFZ. W związku z tym szpitale nadal muszą ponosić 

koszty leczenia fotoferezą. 

W odpowiedzi na oświadczenie skierowane do Pana Ministra z dnia 24 kwietnia 2014 r. otrzymałam in-

formację o trwających pracach nad zakwalifikowaniem fotoferezy do koszyka świadczeń gwarantowanych. 

Bardzo proszę o informację, na jakim etapie znajdują się te prace i kiedy możemy się spodziewać włączenia 

fotoferezy pozaustrojowej (ECP) do koszyka świadczeń gwarantowanych. 

Z wyrazami szacunku 

Alicja Chybicka 

 




